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ZÁPISNICA 
z 8. zasadnutia Zdravotnej komisie Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 11.11.2010 
 
Počet prítomných členov:         10 /podľa prezenčnej listiny/ 
Počet neprítomných členov:         5 
z toho ospravedlnení:          1 
 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie, schválenie programu 
2. Aktuálne informácie, predsedu komisie, vedúceho odboru zdravotníctva a predsedu 

výboru NR SR pre zdravotníctvo 
3. Problematika riešenia všeobecných lekárov pre dospelých v Košickom samosprávnom 

kraji (MUDr. Grüllingová) 
4. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2011 – 2013 (Ing. Karafová) 
5. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2010 (Ing. Karafová) 
6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie KSK č. 2/2010 o poskytnutí dotácie na 
prevádzku a mzdy základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským 
zariadeniam (Ing. Eperješi) 

7. Informatívna správa o priebehu prípravy Programu hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja Košického samosprávneho kraja (Ing. Molnárová) 

8. Návrh na zrušenie rozpočtovej organizácie Správa záväzkov a pohľadávok (MUDr. 
Lipčák) 

9. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 
I. polrok 2011 

10. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2011 
11. Rôzne - podnety a poznatky členov komisie 
12. Uznesenie a záver 
 
 
K bodu č. 1 
Zasadnutie Zdravotnej komisie otvorila a viedla predsedníčka komisie MUDr. Mária 
Grüllingová. Komisia bola uznášania schopná. Program navrhnutý v pozvánke bol schválený 
jednohlasne všetkými členmi komisie s tým, že jednotlivé body budú prerokované 
v zmenenom poradí v závislosti od príchodu vedúcich odborov, ktorí ich budú prezentovať.  



K bodu č. 2 
MUDr. Štefan Lipčák – vedúci odboru zdravotníctva KSK a lekár samosprávneho kraja 
informoval členov komisie o činnosti odboru zdravotníctva za obdobie od posledného 
zasadnutia Zdravotnej komisie. Informoval o zasadnutí pandemickej komisie na MZ SR dňa 
28.9.2010, o zasadnutiach komisie pre prípravu zadávacej dokumentácie (13.10., 18.10., 
25.10 a 2.11.2010), o porade generálnych riaditeľov NsP v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 
na odbore zdravotníctva dňa 6.10. a 4.11.2010, o ekonomickej situácii týchto NsP, 
o rokovaniach k problematike LSPP v Krompachoch (28.10.2010) a vo Veľkých Kapušanoch 
a Kráľovskom Chlmci (5.10.2010) a o kontrole MZ SR v dňoch 8.-9.2010 týkajúcej sa 
projektu Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne zdravotníckych pracovníkov v Košickom 
samosprávnom kraji. 
 
K bodu č. 3 
Problematiku riešenia všeobecných lekárov v Košickom samosprávnom kraji prezentovala 
predsedníčka komisie MUDr. Mária Grüllingová. Poukázala na súčasný stav všeobecných 
lekárov v kraji a najmä na ich budúcu potrebu. Veľký problém vidí v prestarnutom kolektíve 
všeobecných lekárov a v nedoriešení predatestačnej prípravy lekárov v tomto odbore. 
Privítala by spoločnú iniciatívu UPJŠ s Miškoveckou univerzitou pri podpore štúdia mladých 
všeobecných lekárov. Jedno z riešení vidí aj v zmene, resp. rozšírení inštitúcií, ktoré sú 
oprávnené vydávať diplomy (v súčasnosti je to len SZÚ v Bratislave). Predsedníčka komisie 
následne prezentovala náplň špecializačného štúdia všeobecného lekárstva v SR. Ďalej 
navrhla poveriť za účelom riešenia tejto problematiky: MUDr. Lipčáka, MUDr. Rácza, 
MUDr. Novotného, MUDr. Grüllingovú.  
V rámci diskusie vystúpil MUDr. Farkaš s návrhom zainteresovať do problematiky hlavných 
a krajských odborníkov. Poukázal na predchádzajúci systém výučby všeobecných lekárov. 
MUDr. Grüllingová poukázala na skutočnosť, že systém štúdia vždy organizuje niekto, kto je 
odtrhnutý od reality. Upriamila pozornosť aj na stomatológov, pretože v tejto oblasti môže 
v budúcnosti nastať ešte väčší problém. Predatestačnú prípravu v trvaní troch rokov musia 
absolvovať pod dohľadom skúseného stomatológa a systém finančného zabezpečenia tejto 
prípravy nie je doriešený. MUDr. Lipčák poukázal na históriu vzniku samostatného odboru 
všeobecného lekárstva v roku 1978. K starému systému predatestačnej prípravy sa z viacerých 
dôvodov nie je možné vrátiť – je nutné hľadať iné riešenia. Nariadenie vlády SR č.640/2008 
Z. z. o verejnej minimálnej sieti poskytovateľov zdravotnej starostlivosti v súčasnosti 
v Košickom samosprávnom  kraji v primárnej sfére prekračujeme. Pri neriešení situácie však 
problém v budúcnosti určite mať budeme. Podľa MUDr. Grüllingovej je lekárska komora 
jedným so subjektov, ktorý sa k problematike musí vyjadriť. MUDr. Hrdlík upozornil na 
etický princíp pri obsadzovaní jednotlivých obvodov, ktoré mnohokrát obsadzujú rodinní 
príslušníci pôvodného poskytovateľa. Nevidí dôvod úhrady zvýšeného členského poplatku 
lekárskej komore, keď táto jednotlivé problémy lekárov vôbec nerieši. MUDr. Palinský 
navrhuje, aby Zdravotná komisia verejne poukázala na existujúci problém. Všeobecní lekári 
by sa podľa neho mali doškoľovať aj na úrovni Košíc. MUDr. Grüllingová poznamenala, že 
možnosť školenia v Košiciach je, UPJŠ akreditáciu má, na vyškolenie po atestácii sú však 
potrebné 3 roky a 3 mesiace – žiadna nemocnica však takúto činnosť a zaškolenie nie je 
schopná náležite uhradiť. MUDr. Mihalečko vidí ako kardinálny problém tú skutočnosť, že 
odbor všeobecné lekárstvo v nemocniciach neexistuje. Lekári odchádzajú za lepšími trhovými 
podmienkami do zahraničia (jazyková bariéra je už minulosťou) a my produkujeme lekárov 
pre zahraničie. Nevyriešené financovanie predatestačnej prípravy absolventov lekárskych 
fakúlt vo všeobecnom lekárstve  je základný problém, ktorý je potrebné doriešiť. Okrem 
úhrady nákladov na školenie je nutné uhradiť aj plat takéhoto lekára. MUDr. Lipčák vidí ako 
jednu z alternatív prefinancovanie prostredníctvom projektov EÚ. MUDr. Antónyová 



poznamenala, že komisia bila na poplach už v roku 2004, keď sa pripravovala koncepcia 
rozvoja zdravotníctva v kraji. Starí lekári by podľa nej už nemali pôsobiť v obvode am liečiť 
pacientov – neupravuje to však žiadna legislatíva. V mestách tento problém nedostatku nie je 
taký vypuklý ako na periférii v obciach. MUDr. Hrdlík a MUDr. Farkaš informovali 
o prijímaní lekárov z Ukrajiny do NsP MI, a.s. a NsP TV, a.s. z dôvodu personálneho 
zabezpečenia chodu nemocníc. MUDr. Makohus navrhuje okrem iného aj mediálny výstup 
a pripraviť aj informáciu pre Zastupiteľstvo KSK. Zapojiť do riešenia je potrebné MZ SR, 
univerzity ako aj parlament.  
 
K bodu č. 4 
Uznesenie č. 44/2010 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Návrh rozpočtu 
Košického samosprávneho kraja na roky 2011 – 2013. 
Hlasovanie 
Za:  10 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
K bodu č. 5 
Uznesenie č. 45/2010 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Úpravu rozpočtu 
Košického samosprávneho kraja v roku 2010. 
Hlasovanie 
Za:  10 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
K bodu č. 6 
Uznesenie č. 46/2010 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa dopĺňa Všeobecne záväzné 
nariadenie KSK č. 2/2010 o poskytnutí dotácie na prevádzku a mzdy základným umeleckým 
školám, jazykovým školám a školským zariadeniam. 
Hlasovanie 
Za:  10 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 

K bodu č. 7 
Uznesenie č. 47/2010 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK vziať na vedomie: Informatívnu správu o 
priebehu prípravy Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 
kraja. 
Hlasovanie 
Za:  10 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 



K bodu č. 8 
Materiál pod názvom: „Návrh na zrušenie rozpočtovej organizácie Správa záväzkov 
a pohľadávok“ sa z najbližšieho rokovania Zastupiteľstva KSK vypúšťa a preto sa k nemu 
komisia nevyjadrovala. 
 
K bodu č. 9 
Uznesenie č. 48/2010 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Rámcovú obsahovú 
náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2011. 
Hlasovanie 
Za:  10 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
K bodu č. 10 
Uznesenie č. 49/2010 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Plán úloh komisií 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2011. 
Hlasovanie 
Za:  10 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
K bodu č. 11 
Jednotliví členovia komisie dotazovali spracovateľov jednotlivých materiálov, ktoré sa 
predkladajú na decembrové rokovanie Zastupiteľstva KSK. Otázky poslancov ako aj 
neposlancov boli zo strany spracovateľov materiálov náležite zodpovedané. 
 
K bodu č. 12 
Rokovanie komisie ukončila predsedníčka Zdravotnej komisie pri Zastupiteľstve KSK MUDr. 
Mária Grüllingová. Zároveň sa poďakovala prítomným za účasť a všetky podnetné poznatky 
a návrhy.  
 

 
 
 
 
 
 

 
PhDr. Dringuš Peter 

tajomník komisie 
MUDr. Mária Grüllingová 

predsedníčka komisie 
 
 


